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Förändringar i sammansättningen av Distriktsstyrelsen – Motionssvar 

Motionsställaren föreslår att distriktsstyrelsen ska bestå av varje partiförenings 

ordförande (PFO), i dagsläget 11 och ett VU bestående av 5 personer, Ordförande, Vice 

ordförande, sekreterare, kassör och internfeministiskt ansvarig.  

Motionsställaren föreslår också att ingen i VU ska ha en ordförandepost i sin 

partiförening, vilket innebär att styrelsens storlek skulle uppgå till 16 kamrater, ett stort 

antal för en styrelse.  

Det framgår inte i motionen, men för att vara jämställt borde varje PFO ha en 

ordinarieplats, och av logiska skäl så borde VU ha densamma. Vi möter här vårt första 

problem, stadgarna om beslut och val: 

§ 15. Styrelse eller annan vald beslutande instans är beslutsmässig när samtliga ordinarie 

ledamöter och suppleanter är kallade och antalet röstberättigade på mötet utgör minst 

hälften av antalet ordinarie ledamöter. 

Det innebär att minst 8 personer måste vara på plats för att mötet ska vara 

beslutsmässigt. I dagsläget så har styrelsen bestått av 7 ordinarie ledamöter, och redan 

då har det varit svårt att få till beslutsmässiga möten. 

 

Vi fortsätter att läsa stadgarna som säger att: 

§ 68. Årskonferensens dagordning skall uppta följande ärenden: 

• val av distriktsordförande, distriktsstyrelse, revisorer och valberedning 

De val som skall tas av Distriktsårskonferensens medlemmar är alltså val av 

distriktsordförande och distriktsstyrelse. Om varje partiförenings partiordförande redan 

per automatik ingår i distriktsstyrelsen, så blir en av distriktsårskonferensens 

stadgemässiga funktioner tillintetgjord. 

Nästa punkt i stadgarna säger: 

§ 69. Årskonferensens val, med undantag av val av valberedning, bereds av en 

valberedning utsedd av föregående årskonferens. 

Valen ska alltså beredas av en valberedning. Valberedningen har i motionsställarens 

förslag inte heller något annat val än att föreslå de lokala PFO, vilket blir stadgemässigt 

fel.  

Vänsterpartiet Östergötland har idag en 2 årig mandatperiod i distriktsstyrelsen, något 

som inte är möjligt på lokal nivå. Det är inte helt ovanligt att en partiförening skiftar 

ordförande från ett år till ett annat, vilket betyder att en tvåårig mandatperiod 

omöjliggörs för distriktet, då nya DS-ledamöter endast kan väljas in på en 
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Distriktsårskonferens. Distriktet behöver alltså återgå till att ha ettåriga mandatperioder 

för att det här ska fungera. Distriktet ser också att vissa partiföreningar har svårt att få 

folk att ställa upp som PFO eller ens styrelsearbete i sin lokala förening. Att bli vald till 

PFO blir i detta fall att bli vald till 2 uppdrag, något som distriktet tror kommer försvåra 

tillsättandet ytterligare.  

I sin andra att-sats föreslår motionsställaren att varje PFO adjungeras till varje DS-möte 

med beviljad yttrande- och förslagsrätt. Distriktet medger att det kan finnas en poäng för 

PFO att vara med i DS-arbetet, och föreslår att den kommande distriktsstyrelsen beaktar 

önskemålet. Däremot menar vi att distriktsårskonferensen inte har beslutanderätt att 

säga åt vilka som ska kallas till distriktsstyrelsens sammanträden. Det regleras i 

stadgarna: 

§77   Till distriktsstyrelsens sammanträden kallas, utöver ordinarie ledamöter och 

suppleanter, riksdagsledamöter och partistyrelseledamöter från distriktet, representant 

för regionfullmäktigegruppen, valberedningens ledamöter, revisorerna samt 

representant för Ung Vänster, vilka alla har yttranderätt. Därutöver beslutar 

distriktsstyrelsen om närvaro-, yttrande- och förslagsrätt. Om det finns särskilda skäl för 

det kan kallelsen begränsas till endast ledamöter och suppleanter. 

 

Distriktsstyrelsen föreslår att: 

Yrkande nummer 1 avslås. 

Yrkande nummer 2 avslås. 

 

 

Motion rörande distriktets andel av partistöd – Motionssvar 

Motionsställaren föreslår en i sin mening ”mer solidarisk” variant av distriktsbidraget. 

Distriktet tog för 2024 in ca 370 000 kronor i distriktsbidrag. Dagens system är enkelt: 

varje partiförening ska ge en tredjedel av sitt partistöd till distriktet. 

Distriktet i sin tur, använder pengarna till flera olika insatser, bland annat i form av anställd 

personal som kan bistå partiföreningarna, beställningssamordning av valmaterial, 

enstaka bidrag till insatser i kommunerna, utbildningar och allmänt kampanjande för att 

nämna några. 

Under EU-valet spenderade distriktet 216 000 kr, allt fördelat på olika insatser. Distriktet 

beställde valmaterial och förvarade detta i en lokal för upphämtning. Distriktet har också 

en anställd som åkte ut och kampanjade tillsammans med partiföreningarna. Flera 

https://www.vansterpartiet.se/resursbank/partistyrelsen/
https://www.vansterpartiet.se/resursbank/valberedningar/
https://www.vansterpartiet.se/resursbank/revisorer/
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partiföreningar valde också att ge ut en tidning i samband med valet: vilket inte hade varit 

möjligt om inte distriktet stått för hälften, och ibland ännu mer av kostnaden.  

Under valet 2022 spenderade distriktet över en miljon kronor enbart på valrörelsen, 

något som föll alla partiföreningarna till godo på ett eller annat vis. När partiets 

Vänsterdagar ägt rum har också distriktet finansierat mindre partiföreningars 

deltagande, vars kostnad för de som åkte till exempel översteg det man betalat in till 

distriktet i avgift samma år.  

Det skiljer sig också åt i varje kommun hur mycket pengar man får i partistöd, oavsett 

mandat, och motionsställaren säger att ”enskilda partiföreningars ekonomi havererar” 

med dagens system. Distriktsstyrelsen menar tvärt om: att en partiförening som får 

mindre i partistöd har större nytta av att centralisera ekonomin. Om en partiförening ger 

3000 kr om året till distriktet, för att i valår sedan kunna tillgodogöra sig valmaterial och 

annat till ett högre värde betyder att pengarna växlas upp- och att det i slutändan de 

facto missgynnar de större partiföreningarna, som hade haft bättre möjligheter att göra 

aktiviteter för sina pengar. 

Att distriktet ska kunna äska pengar av partiföreningarna ställer också till det. Detta 

innebär att partiföreningarna måste ha en buffert utifall att distriktet skickar en 

efterfrågan.  

Med det sagt kan man korta ner orsakerna till varför förslaget i motionen är problematisk. 

1. Det kräver mer administration.  Att räkna ut varje partiförenings stöd tar tid, och 

kan bli problematiskt om partiföreningen får en vilde och möjligtvis påverkar 

stödet. 

2. Det blir svårare för distriktet att planera långsiktigt, stora förändringar kan ske på 

kort tid.  

3. Distriktet får försämrade möjligheter att bedriva valkampanj på små orter.  

4. Större inköp av valmaterial försvåras och lägger mer ansvar på den lokala 

partiföreningen. 

Distriktet förstår motionsställarens oro, och rekommenderar istället att partiföreningarna 

håller en tätare kontakt med distriktet, för att se hur distriktet kan hjälpa till på lokal nivå, 

ekonomiskt eller resursmässigt. 

Distriktsstyrelsen föreslår att motionen avslås. 
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Vi är stolta över att vara Vänsterpartister – och det ska synas! Distriktet bör ta 

ansvar för profilkläder – Motionssvar 

Motionsställaren vill att distriktet ska ta ansvar för att beställa profilkläder till 

partiföreningarna inför valet 2026, och att distriktet ska stå för kostnaden.  

Distriktet menar att den föreslagna verksamhetsplanen för 2025-2026 inte utesluter det 

motionsställaren efterfrågar. Vi kan läsa följande: 

Punkt 3.1 Visuell identitet: 

• Hela distriktet ska ha ett visuellt uttryck som inger förtroende och är modernt och 

professionellt.  

Punkt 3.3 Profilmaterial 

• Möjliggöra för hela distriktet att få tillgång till profilmaterial, i god tid inför valet.  

 

I dessa punkter framgår det tydligt att distriktets uppdrag är att se till att det 

motionsställaren efterfrågar skall finnas tillgängligt för alla partiföreningar i distriktet. 

Distriktet anser därför motionen besvarad.  

 

Motion till Vänsterpartiet Östergötlands DÅK 2025, Angående Verksamhetsplan, 

avsnitt 2.1 - Motionssvar 

Motionsställaren efterlyser tydligare perspektiv på riksdagsvalets konsekvenser för 

Östergötlands invånare, detta för att i teorin förbättra valresultatet i riksdagsvalet. 

Även om distriktsstyrelsen kan hålla med om att det finns en poäng i att lokalförankra 

centrala budskap, finns det en del svårigheter.  

Det första är att den centrala valplattformen inte tas förrän April 2026, och efter alla 

revideringar under kongressen kan vi tänkas ha en färdig plattform i maj tidigast. Detta 

innebär en kort tid för distriktet att anpassa budskapen till Östergötland, mitt under 

brinnande valförberedelser.  

Det andra är att partistyrelsen vanligtvis vill att man sprider just de centrala budskapen, 

det framtagna materialet och slagorden. Detta för att skapa en enhetlig valrörelse med 

ett tydligt budskap.  

Distriktsstyrelsen anser att det är bättre att vänta på att partiets valplattform beslutats 

och att det centrala valmaterialet tillkännagivits, innan man tar ett beslut på att utföra ett 

specifikt arbete. Den arbetsgrupp som kommer att arbeta med valet 2026 bör dock ha 

med motionsställarens förslag i åtanke. 

Distriktsstyrelsen föreslår därför att samtliga förslag avslås.  


